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Írásbeli kérdés

Dr. Szili Katalin

az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Hogyan gondoskodik a Kulturális Örökségvédelmi Szakszolgálat a feltárt leletanya g

leltári nyilvántartásáról?"címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtan i

dr. Hiller István oktatási és kulturális miniszterhez .

Kérdésemre a választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

2007. áprilisában megalakult a Kulturális Örökségvédelmi Szakszolgálat (KÖSZ) . Az új

szervezet létrehozásával kettősség, párhuzamosság alakult ki a magyar örökségvédelem

évszázados rendszerében .

Egyes hírek, illetve a Kulturális Örökségvédelmi Hivatal tájékoztatása szerint a KÖS Z

feltárásain előkerült leletanyag elhelyezése nem megoldott . A nyilvántartásról, a leltározási

rendrő l pedig semmilyen adat nem ismeretes, még a KÖSZ honlapján sem tettek közzé erre

vonatkozó szakmai irányelvet .



Az előkerült anyag megfelelő leltári nyilvántartásának hiánya akadályozza a kés őbbi

kutatásokat, nehezíti az anyag szakszerű gondozását, megőrzését. A muzeális intézmények

esetében a nyilvántartási rendet külön miniszteri rendelet szabályozza . Mivel a KÖSZ eze n

rendszerbe nem kíván betagozódni, magát élesen elhatárolja a múzeumoktól, így az említet t

rendelet esetében nem alkalmazható . Egy „örökségvédelmi” intézménytől ugyanakkor

jogosan elvárható, hogy működésének másfél éve alatt kidolgozza a nyilvántartási rendre, a

leltározásra vonatkozó szakmai protokollt, amely hangsúlyozottan nem azonos a feltárás i

dokumentációval . Bizonyára ez már megtörtént, csak a nyilvánosságra hozatala maradt el .

A fentiekre tekintettel az alábbi kérdéseimre várom miniszter úr válaszát :

1 ./ Vezetnek-e leltárkönyvet, illetve a feltárt leletanyagból hány leltári számot osztottak ki ?

2./ Az KÖSZ által vezetett leltárkönyv (rendszer) számai megfelelnek-e a területileg illetéke s

múzeumok, már évtizedek óta vezetett, rendszereinek, azaz egységben lehet-e kezelni őket a

korábbi feltárások leletanyagával ?

3 ./ Tervezi-e miniszter úr a KÖSZ nyilvántartási szabályzatáról miniszteri rendele t

megalkotását?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2008 . december 19 .

ir

Erdős Norbert
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